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رتبه  – سید مجید حسینی: لایحه  گروه سیاسی 
بندی معلمان داستانی طولانی و فرسایشی برای معلمان 
داشته است و شاید همین موضوع باعث شده که علی رغم 
تصویــب این لایحه در مجلــس، فرهنگیان در هفته های 
اخیر امیدی به اجرای آن نداشــتند و همچنان مطالبات 
آنها در قالــب اعتراضات مدنی پیگیری می شــد؛ اگرچه 
حالا مشــخص شده که شورای نگهبان هم ایرادتی به این 
مصوبه مجلس گرفته و آن را به مجلس بازگردانده است.  
لایحه رتبه بندی معلمان در تاریخ 24 آذرماه گذشته 
در مجلس تصویب شــد. اما داستان این لایحه سابقه ای 
طولانــی در ذهن معلمان دارد. این خواســته ای اســت 
سالها اســت از سوی معلمان پیگیری می شود و دولت ها 
و مجلس های مختلف وعده هایی در این خصوص داده اند 
ولی متاسفانه در عمل اتفاق خاصی نیفتاد؛ تا اینکه نهایتا 
بیش از یک سال قبل دولت روحانی، لایحه ای را در این 
خصوص به مجلس فرســتاد که اگر چه به نظر فرهنگیان 
خواســته های آنان را به طور کامــل در بر نمی گرفت اما 

می توانست آغازی برای اجابت خواسته معلمان باشد. 
خرداد ماه گذشته کلیات این لایحه در صحن مجلس 
به تصویب رســید، اما بررسی نشــدن جزئیات این لایحه 
در صحن علنی طی تابســتان، موجب شد که در مهرماه 
۱۹۰ نماینده برای در اولویت قرار گرفتن لایحه رتبه بندی 
معلمان درخواســت بدهند و همین امر باعث شــد که با 
بازگشایی مجلس در نهم آبان ماه این موضوع مدنظر قرار 
گیرد و جلسه غیرعلنی مجلس با حضور نماینده دولت به 
موضوع  »تخصیص 2۵ هــزار میلیارد تومان برای اجرای 
رتبه بنــدی معلمان« اختصاص یابــد. طبق گفته علیرضا 
منادی رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس در 
صورت تصویب این لایحه طبــق نظر مجلس، فرهنگیان 

7۰ درصد افزایش حقوق را خواهند داشت.
واقعیت این اســت که اجرای مصوبــه مجلس نیاز به 
2۵ هــزار میلیــارد تومان بودجه دارد کــه همین کار را 
ســخت می کند! در همان زمان علیرضا کاظمی سرپرست 
وقت وزارت آموزش و پــرورش، بزرگترین چالش اجرای 
رتبه بندی را، منابع مالی ناکافی در بودجه ۱4۰۰ دانست 
و اعلام کرد که باید منتظر ماند و دید که مجلس، چگونه 
این تعارض را حل خواهد کرد؟ رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه نیز در آن تاریخ از مجلس درخواست کرد که نظام 
رتبه بندی فرهنگیان طبق لایحه دولت اعمال شود چون 
در لایحه منابع به اندازه پیش بینی شده است و اگر بیش 
از این در نظر گرفته شود به خلق پول، استقراض و هزینه 

سنگین به قشرهای دیگر منجر خواهد شد.
بهر حال با برگزاری نشست غیرعلنی عده ای از موافقت 
دولــت و مجلس با تخصیص 2۵ هزار میلیارد تومان برای 
اجرای رتبه بندی معلمان خبر دادند اما یکی از نمایندگان 
تصریح کــرد که مجلس مصوبه ای مبنی بر اختصاص 2۵ 
هزار میلیــارد تومان برای اجرایی کردن لایحه رتبه بندی 

نداشته است!
پنجــم آذرماه در حالی که بعضــی نمایندگان مجلس 
از بررســی دوباره این لایحه در صحن علنی مجلس طی 
دو هفته آتی خبر داده بوند خبرگزاری دولتی ایســنا به 
نقــل از نیکزاد معاون اول مجلس نوشــت که »دولت در 
تلاش است تا لایحه رتبه بندی معلمان را بازپس گرفته و 
اصلاحاتی را در آن انجام دهد.« اما این خبر چند ســاعت 

بعد توسط نیکزاد تکذیب شد و وی باز هم به ایسنا گفت: 
»خبــری که از قول بنده مبنی بر پس گرفتن لایحه رتبه 
بندی توسط دولت، منتشر شــده، صحت ندارد. دولت و 
مجلس بایکدیگر ایــن موضوع را پیش می برند و اکثریت 

مجلس با این لایحه موافق هستند.«
نیکــزاد تاکیدکرد: رتبه بندی معلمان در دســتورکار 

اولویت دار مجلس است و بزودی تصویب می شود.
پس از آن یوســف نوری وزیر تــازه آموزش و پرورش 
درباره رتبه بندی معلمان گفت: قطعاً برای همسان ســازی 
حقوق معلمان باید تلاش هایی انجام شــود اما هم اکنون 
دربــاره جزئیات آن ابهاماتی وجــود دارد که باید برطرف 
شود، این طرح بیشــتر همسان سازی است تا رتبه بندی. 
برای رتبه بندی نیاز است سند بیاید و بر روی سند مستقر 
شــود تا در کیفیت کار آموزش اثرگذار باشد و حق معلم 
هم داده شود البته آنچه تصویب شده با عنوان رتبه بندی 

است و کار را در این قالب انجام می دهد.
یکشــنبه 2۱ اذر مهرداد ویس کرمی عضو کمیســیون 
آمــوزش و تحقیقات مجلــس، آخرین تغییــرات لایحه 
رتبه بندی معلمان را این گونه شرح داد: کمیسیون آموزش 
مجلس، لایحه رتبه بندی را به شــکل آرمانی تغییر داد و 
همترازی با اعضای هیئت علمی دانشــگاه ها در این لایحه 
لحاظ شد اما هیئت رئیسه از بارگذاری آن استنکاف کرد 
و ادعــا این بود ۱7۰ هزار میلیارد تومــان بار مالی دارد، 
بنابراین مجدداً لایحه رتبه بنــدی برای اعمال اصلاحات 
به کمیســیون آمــوزش مجلس بازگشــت و همترازی با 

دانشگاه ها حذف شد.
وی افــزود:  در نهایــت رتبه بندی معلمــان به گونه ای 
تنظیم شــد که ارتباطی با هیئت علمی دانشگاه ها نداشته 
باشــد، البته توقع معلمان این بود با رتبه های دانشگاهی 
تطبیق داده شــوند و 8۰ درصد آنها حقوق بگیرند اما این 
روند، ۱7۰ هزار میلیارد بار مالی داشت که دولت دوازدهم 
تأمین 2۰ هزار میلیارد تومان و دولت ســیزدهم 2۵ هزار 
میلیارد تومان در ســال را پذیرفته بود. 733 هزار و 638 

نفرمشمول رتبه بندی قرار می گیرند.

به هر حال فشــار افکار عمومی باعث شد تا در نهایت 
در روز 24 آذرماه این لایحه در مجلس تصویب شــود؛ اما 
پــس از آن اجرای آن همچنان توقف بود. تصویب مصوبه 
در شــورای نگهبان مرحله ای دیگر از مراحل لازم برای 
اجرای این لایحه بود که آن هم طولانی شد! تا اینکه چند 
روز قبل خبر رسید که شــورای نگهبان این مصوبه را به 

مجلس برگردانده است. 
هادی طحان نظیف ســخنگوی شــورای نگهبان روز 
شــنبه توضیحــات کاملی دربــاره علت عــودت لایحه 
رتبه بنــدی معلمــان داد و در صفحه اینســتاگرام خود 
نوشــت: ماده 4 این مصوبه، از این جهت که اولویت بندی 
میان شــاخص های مذکور در اعمــال رتبه بندی، دقیقا 
روشــن نشده بود، ابهام داشت و این موضوع در مصوبه ای 
که هدفش رتبه بندی اســت، از اهمیت فراوانی برخوردار 
است. یا اینکه در این ماده، مشخص نشده بود که سنوات 
تحصیــل معلمان عزیز در مراکــز تربیت معلم نیز مبنای 
امتیاز در فرآینــد رتبه بندی خواهد بود یا خیر. همچنین 
موضــوع دیگری که مورد ســوال بســیاری از فرهنگیان 
محتــرم نیز بــود اینکــه در تبصره این مــاده، منظور از 
عبارت »کماکان معلم هســتند«، آیا تصدی و اشتغال به 
معلمی اســت یا این که افرادی که علی رغم عدم اشتغال 
مســتقیم به معلمی، عنوان شــغلی آن ها معلم ذکر شده 

است را نیز شامل می شود؟
وی یادآور شد: یکی دیگر از مواردی که شورای نگهبان 
باید براســاس قانون اساسی به آن توجه می کرد، بحث بار 
مالــی این مصوبه در مواد 4 و 6 بود. بر اســاس اصل 7۵ 
قانون اساسی، طرح های قانونی و پیشنهادها و اصلاحاتی 
که نماینــدگان در خصوص لوایح قانونــی که به افزایش 
هزینه هــای عمومی می انجامــد، در صورتی قابل طرح در 
مجلس اســت که در آن طریق تامیــن هزینه جدید نیز 
معلوم شــده باشــد. از آنجا که ماهیت این مصوبه لایحه 
است، پس می توان گفت بار مالی آن از سوی دولت تقبل 
شــده اســت اما با توجه به اصل 7۵ قانون اساســی، اگر 
در مجلس نســبت به لایحه، تغییراتی انجام شده که بار 

مالــی آن را افزایش داده و طریقی بــرای تامین آن نیز 
پیش بینی نشــده باشــد، مغایر این اصل خواهد بود مگر 
اینکه دولت آن تغییرات را نیز رســما پذیرفته باشد؛ لذا 
بخشــی از اشکالات و ابهامات نیز ناظر به مواردی بود که 
در مجلس به لایحه اضافه شــده بود؛ به عبارت دیگر بار 
مالی مصوبه در حد لایحه دولت، تامین شــده اســت اما 
نســبت به مواردی که در مجلس به لایحه اضافه شــده، 

واجد ایراد دانسته شد.
ســخنگوی شــورای نگهبان افزود: در مــاده 6 نیز از 
آنجا که مشــخص نبود، چنانچه پس از اعمال رتبه بندی، 
منابع مالی لازم برای پرداخت در تاریخ مشخص شده در 
مصوبه بیش از میزان مذکور باشــد، چگونه عمل خواهد 
شــد، ابهام وجود داشت. همچنین از نظر شورای نگهبان، 
منوط کردن اجرای مصوبه در سال های بعد به پیش بینی 
در بودجه های ســنواتی، مغایر بند ۱۰ اصل ســوم قانون 
اساســی یعنی بر خلاف نظام اداری صحیح بود چرا که از 
نظر اعضای شورا، پس از تصویب چنین امری، باید آن را 
به صورت مستمر اجرا کرد و نمی توان چنین موضوعی را 

منوط به پیش بینی در بودجه کرد.
طحان نظیف ادامه داد: در ماده 7 نیز ســپردن تعیین 
نحوه تشکیل هیأت های ممیزه و همچنین شرایط توقف و 
تنزل رتبه به آیین نامه که موضوع بسیار مهمی در فرآیند 
رتبه بندی است، مغایر اصل 8۵ قانون اساسی شناخته شد 
چرا که مجلس، یا باید خود این شرایط را مشخص کند و 
یا اینکه حداقل ضوابط و چارچوب کلی آن را تعیین کند.

به این ترتیب به نظر می رســد مشــکل بار مالی این 
لایحه، همان چیزی که باعث معطل ماندن یک ساله این 
لایحه شــده همچنان ادامه دارد و علــی رغم وعده ها و 

مذاکرات تاکنون حل نشده است! 
چند روز قبل علیرضا منادی سفیدان، رئیس کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس در مورد این موضوع خبر داد: 
اگرچــه دولت در مجلــس اعلام کرد که بــار مالی برای 
اجرای رتبه بندی معلمان را می پذیرد اما حالا آن را قبول 

نمی کند.
او بــا بیان اینکه بودجه اجــرای این لایحه ۱2 هزار و 
۵۰۰ میلیارد تومان فقط برای سال ۱4۰۰ است، می گوید: 
دولت مدعی اســت که بــرای اجرای لایحــه رتبه بندی 
معلمــان بیش از ۱2 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان نیاز دارد. 
ما هم محاســبات دیوان محاسبات کشور را به آنها دادیم 
که اینطور نیست. حدود 2۰ روز شورای نگهبان این لایحه 
را نگه داشته و دولت نامه مربوط به پذیرش بار مالی برای 
اجرای لایحه رتبه بندی را تحویل نداده اســت. قبول این 
بودجه را دولت در مجلس به صورت شــفاهی اعلام کرده 
بود، در جلســه سران سه قوه هم مطرح شده بود و رئیس 
جمهور هم قبول کرده بود. حالا نامه را آماده کرده اند اما 
ظاهرا معاون اول رئیس جمهور امضا نکرده اســت که بار 

مالی آن را قبول کنند.
رئیــس کمیســیون آمــوزش مجلس تصریــح کرد: 
واقعیت این اســت که برخی در این میان کار را ســخت 
می کننــد و آنچه بیــن دولت و مجلس توافق شــده بود 
را برهــم می زننــد. همه ابهاماتی که به ایــن لایحه وارد 
شــده، قابل رفع است. فقط متاســفانه هنوز دولت برای 
 بار مالی آن نامه نداده و مشــمول اصل 7۵ قانون اساسی

 شده است. 

مشروح ایرادهای شورای نگهبان به لایحه رتبه بندی معلمان منتشر شد

دولت ، بار مالی افزایش حقوق فرهنگیان را نپذیرفته است؟  

مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: پس از گذشت پنج 
روز، وعده رئیس دستگاه قضا عملی شد و بنای مربوط به قوه 
قوه قضائیه در بســتر رود چالوس، صبح امروز بعنوان اولین 

مکان در منطقه، تخریب شد.
»بیایید کار جدی و همه جانبه را از رود چالوس شــروع 
کنیم دســتگاه های حکومتی، دولتی و افراد عادی در بستر 
رودخانه و نه در حریم آن ساخت وساز داشته اند باید در این 
مــورد اقدامی یکپارچه و هماهنگ صورت گیرد، قوه قضائیه 
یکی از دستگاه هایی است که در بستر رود چالوس اقدام به 
ساخت وســاز کرده؛ بنای مربوط به دستگاه قضا اگرچه یک 
بنای کوچک و قدیمی است، اما باید به عنوان اولین مکان در 
آن نقطه تخریب شــود«.؛ این اظهارات بخشی از دستوراتی 
اســت که هفته گذشته، رئیس قوه قضائیه در شورای عالی 

حفظ حقوق بیت المال صادر کرد.
دیروز پس از گذشت پنج روز، وعده رئیس دستگاه قضا 
عملی شد و بنای مربوط به قوه قضائیه در بستر رود چالوس، 

بعنوان اولین مکان در منطقه، تخریب شد.
دوشــنبه هفته گذشــته بود که رئیس دستگاه قضا در 
جلســه شــورای عالی قوه قضائیه به موضوع چالش برانگیز 
تصرف اراضی ملــی و منابع طبیعی و تغییر کاربری اراضی 
زراعی و کشاورزی پرداخت و در این راستا دستورات مهمی را 

در راســتای مقابله همه جانبه، بدون اغماض و هرگونه خط 
قرمز با متجاوزان و متعدیان به اراضی ملی و منابع طبیعی 
و ســوداگرانی که مبادرت به تغییر کاربــری اراضی زراعی 
می کنند و همچنین قلع وقمع و تخریب بدون ملاحظه بناها 
و مستحدثاتی که از سوی افراد عادی و برخی دستگاه های 
حکومتــی و دولتی در حریم رودخانه ها احداث می شــوند، 

صادر کرد.
رئیــس عدلیه در همین راســتا به یک رویه نادرســت، 
غیرمنطقی و هزینه زا اشــاره کرد و گفــت: اینکه با صرف 
هزینه های بسیار و مصالح ساختمانی مرغوب، پس از تصرف 
اراضی یا تغییر کاربری آن ها یا در حاشیه و بستر رودخانه ها، 
یــک بنای مجلل یا مکان تفریحی نظیر هتل و رســتوران 
مقابل چشمان دستگاه های مســئول و ناظر احداث شود و 
ســپس دستگاه های ذی ربط مبادرت به قلع وقمع و تخریب 
آن بنا کنند، رویه درستی نیست و به سرعت باید برای تغییر 

این رویه تدابیر و اقدامات لازم اتخاذ شود.
محســنی اژه ای در این جلســه به مشــاهدات خود از 
ساخت وسازهای غیرقانونی در حاشــیه و بستر رودخانه ها 
در جریان ســفر به اســتان البرز اشــاره کرد و گفت: طی 
ســفری که به استان البرز داشتم مشــاهده کردم که بعضاً 
در حاشــیه رودهایی که منبع آب شــرب تهران محسوب 

می شوند، ساخت وسازهایی صورت گرفته و مراکز تفریحی 
نظیر ویلا و رســتوران ساخته شده است؛ در استان البرز در 
حدود ۱2 کیلومتر در حاشیه رود چالوس تعداد قابل توجهی 
از دســتگاه های دولتی در بســتر و حریم رودخانه اقدام به 

ساخت وساز کرده اند.
رئیس قــوه قضائیه به یک بنای قدیمی اشــاره کرد که 
سال ها قبل توسط قوه قضائیه در بستر رود چالوس ساخته 

شده بود.
محسنی اژه ای، گفت: یکی از دستگاه هایی که در حاشیه 
رود چالوس اقدام به ساخت وســاز کرده، قوه قضائیه اســت 
که یک بنای کوچک قدیمی مربوط به ســالیان قبل است و 
دستگاه دیگر وزارت نیرو اســت؛ من به رئیس دادگستری 
استان البرز تأکید کردم که نظر کارشناسی محیط زیست در 
این زمینه اخذ شود و اولین ساخت و سازی که باید قلع وقمع 
شود بنای مربوط به قوه قضائیه است و پس ازآن بنای مربوط 

به وزارت نیرو باید تخریب شود.
رئیس قــوه قضائیه همچنیــن در دســتورات خود به 
دادستان های کل کشــور، تاکید کرد در بسیاری از بناهای 
غیر مجازی که ساخته شــده و باید تخریب شوند، مصالح 
ســاختمانی مرغوبی به کار برده شــده اســت که در زمان 
تخریب جهت صیانت از حقوق بیت المال، باید تا جایی که 

امکان دارد، تجهیزات ســاختمانی قابل مصرف که می توان 
به صورت از دیگر از آن ها اســتفاده کرد را از تخریب مصون 

نگه داشت.
در همین راســتا، در روند تخریب بنــای مربوط به قوه 
قضائیه در بســتر رود چالوس، مســاله مورد اشاره، در نظر 
گرفته شد و مصالح ســاختمانی مانند درب و پنجره ها که 
قابلیت استفاده مجدد از آن ها وجود دارد، قبل از تخریب از 

این بنا خارج شده است.
پیشگامی دســتگاه قضایی در مقابله با تجاوز و تعدی به 
اراضی ملی و منابع طبیعی، نشــان از این موضوع دارد که 
عزم قوه قضائیه برای صیانت از بیت المال در حوزه زمین و 
رفع تصرفات جدی اســت و قائل به هیچگونه خطر قرمزی  
در این زمینه نیست و همانطور که رئیس دستگاه قضا تاکید 
کرده است، باید تمام دستگاه های مسئول در این حوزه، به 
صــورت جدی و همه جانبه بــه وظایف خود عمل کنند تا 
رویه غلط، ناصواب و خســارت بار تعدی به اراضی ملی برای 

همیشه پایان یابد.
چندین دستگاه  دولتی و حکومتی و همینطور افراد عادی 
در بســتر رودخانه چالوس اقدام به ساخت و ساز غیرمجاز 
کرده اند پس از تخریب ویلای متعلق به دستگاه قضا اینک 

نوبت آنهاست.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱4۰۱ ضمن 
تشریح مذاکرات کمیسیون متبوع خود گفت که پیشنهادی 
در خصوص خرید خدمت ســربازی برای مشمولین داخل 

کشور مطرح شد که در مذاکرات رای نیاورد.
به گزارش ایســنا، رحیم زارع در نشســت خبری صبح 
دیروز در خصوص مصوبات اخیر کمیســیون تلفیق لایحه 
بودجــه ۱4۰۱ در جمــع خبرنگاران گفــت: در خصوص 
موضوع خرید خدمت سربازی برای مشمولان داخل کشور 
در کمیســیون تلفیق پیشــنهادی ارائه شــد که به دلیل 
بالا بــودن مبالغ رای نیاورد برای مثال در این پیشــنهاد 
بــرای دیپلم 2۰۰ میلیون تومان، برای کارشناســی 2۵۰ 
میلیون تومان، برای کارشناسی ارشد 3۰۰ میلیون تومان، 
برای دکترای عمومــی 4۰۰ میلیون تومان و برای دکترای 

تخصصی ۵۰۰ میلیون تومان  در نظر بود.
 سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱4۰۱ گفت: 
در زمینه پرداخت سهم بیمه کارفرمایان برای کارگاه هایی 
که حداکثر پنج کارگر دارند و پنج سال یا کمتر از فعالیت 
آنها می گذرد معافیت بیمه 2۰ درصدی در نظر گرفته شده 
اســت. همچنین برای کارگاه هایی که بیش از پنج سال و 
از پنج کارگر بیشــتر کارگر دارند سه درصد کمتر مشمول 
معافیت بیمه در سال ۱4۰۱ خواهند شد. همچنین وزارت 
نیرو مکلف شد متوسط بهای انرژی برق تحویلی به صنایع 
فولادی، آلومینیوم، مس و فلزات اساسی و کانی های فلزی 
و واحدهای پالایشــگاهی و پتروشیمی را بر مبنای متوسط 
نــرخ خرید انرژی برق از نیروگاه های دارای قرارداد تبدیل 

انرژی محاسبه و دریافت کند.
وی ادامه داد: کمیســیون تلفیق با درخواســت دولت 
در خصــوص افزایش ســن بازنشســتگی مســتخدمین 

کشــوری، لشــکری و تامیــن اجتماعی مخالفــت کرد. 
کمیســیون همچنین با محاســبه پاداش بازنشستگی در 
تمام صندوق های بازنشســتگی اعم از لشکری و کشوری 
و سازمان تامین اجتماعی براســاس حقوق سه سال آخر 
موافقت نکــرد. همچنین به دولت اجازه داده شــد که با 
درخواســت دســتگاه های اجرایی همچــون صندوق های 
بازنشستگی کشوری و لشکری و سازمان تامین اجتماعی 
از طریق شرکت ملی نفت نســبت به تحویل  نفت خام و 
میعانات گازی صادراتی به اشــخاص معرفی شــده توسط 
دســتگاه های اجرایی پس از تایید اشخاص توسط وزارت 

نفت براساس قیمت روز صادراتی اقدام نماید.
وی در پاسخ به ســوال خبرنگاری درباره ارز ترجیحی 
در لایحــه بودجــه ۱4۰۱ عنوان کرد: قرار شــده بود که 
برای بررســی این موضوع کمیته ای میان مجلس شورای 
اســلامی و دولت به بررســی این موضوع بپردازند. اگرچه 
تکلیف نرخ محاســبه ارز براســاس ای تی اس مشــخص 
شده اســت اما این که چه میزان از ارز ترجیحی در جهت 
تامین کالاهای اساسی و نهاده های دامی و دارو هزینه شود، 
هنوز تصمیم گیری نشده است، پس از تشکیل کارگروه و 
بررســی این موضوع و تصویب در کمیسیون تلفیق اطلاع 
رسانی می شود. درباره نرخ ارز ترجیحی نیز هنگام بررسی 

بخش هزینه ای لایحه بودجه تصمیم گیری خواهد شد.
ســخنگوی کمیســیون تلفیــق در پاســخ به ســوال 
خبرنگاری مبنی بر این که گفته می شــود برخی نهادهای 
امنیتــی به موضوع ارز ترجیحــی ورود کرده اند آیا چنین 
موضوعــی صحــت دارد گفت: من هم ایــن موضوع را در 
رسانه ها شنیده ام اما جلســه ای در کمیسیون در این باره 

برگزار نشده است.

زارع همچنیــن دربــاره رفــع مشــکل صندوق های 
بازنشســتگی در لایحه ســال ۱4۰۱ اظهــار کرد: مصوب 
کردیم که حدود ۹۰ هزار میلیــارد تومان از محل فروش 
سهام شرکت های بورســی و غیربورسی به این صندوق ها 
اختصاص پیدا کند همچنین صندوق بازنشستگی کشوری 
و لشــکری نزدیک به ۱3۰ هزار میلیارد تومان پیش بینی 
شده اســت. در مجموع در لایحه سال ۱4۰۱ حدود 2۱۹ 
هــزار میلیارد تومان بــرای حمایت از ایــن صندوق های 

بازنشستگی مورد توجه می باشد.
زارع در خصــوص چگونگی و میــزان درآمد دولت از 
محل فروش نفــت به افراد عنوان کــرد: در این باره 4.۵ 
میلیارد یــورو برای پرداخت بدهی دســتگاه های اجرایی 
و برای حمایت از تولید خود مجلس شــورای اســلامی نیز 
۵.۵ میلیارد یورو مشــخص کرده است که 4۰ درصد سهم 
صندوق توســعه ملی، ۱4.۵ درصد در حــوزه نفت و 4۵ 
درصــد هم در حوزه حمایت از زیرســاخت های توســعه 

اقتصادی کشور می باشد.
سخنگوی کمیســیون تلفیق همچنین درباره اینکه آیا 
فرمان ده گانه دولت برای رفع مشــکلات بازار سرمایه در 
لایحه بودجه ۱4۰۱ و در بررســی های کمیســیون تلفیق 
مورد توجه بوده اســت یا خیــر؟ گفت: در برخی موارد در 
قســمت هزینه ای تاکیداتی بر تقویت موضوع بورس وجود 
دارد، جمع بندی ما در جهت حمایت از تولید است و برای 
حمایــت از بورس هم تمرکز داریم، همکاران در قســمت 
مصارف هم پیشــنهاداتی دارند کــه موجب تقویت بورس 
خواهد شد، در مجموع می گویم مصوبات کمیسیون تلفیق 
در جهــت تقویت بورس و احقاق حق ســهامداران خواهد 
بود،دو یا ســه مورد از آن ۱۰ مورد مورد توجه بوده است 

ولی هر ۱۰ مورد دیده نشده است.
وی در خصوص زمان بررســی لایحه در صحن مجلس 
شورای اسلامی گفت: فکر می کنم هفته سوم بهمن ماه به 
بررســی لایحه بودجه در صحن خواهیم پرداخت، بررسی 
قسمت مصارف بیشــتر از درآمدی است و ممکن است به 

بیشتر از دوهفته زمان نیاز داشته باشد.
زارع درباره امکان تغییر ســقف بودجه نســبت لایحه 
پیشــنهادی دولت گفت: طبیعی اســت که همیشه سه یا 
چهار درصد تفاوت داشته باشد، امسال با وجود این موضوع 
واردات خودرو شاید بیش از این پنج یا شش درصد باشد.

وی در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر این که مبنای 
تصمیم کمیسیون در خصوص خرید خدمت سربازی برای 
مشــمولان غایب خارج از کشــور چه بود، اظهار کرد: این 
پیشــنهاد یکی از همکاران بود اگرچه هیــچ برنامه ای از 
سوی دولت در این باره ارائه نشده بود، اما چون هنوز نظر 
نیروهای مسلح گرفته نشــده این موضوع نهایی نیست و 
ممکن اســت یک رای گیری مجدد در این باره انجام شود. 
اگرچه در رای گیری اولیه اکثریت اعضاء به آن رای دادند. 
تاکیــد می کنم ایــن موضوع هنوز نهایی نشــده باید نظر 
نیروهای مســلح گرفته شــود در صحن بررسی شود و به 

تایید شورای نگهبان هم برسد.
زارع در پایان اضافه کرد: موضوع خرید خدمت سربازی 
مشــمولان خارج از کشــور بیش از دو سوم در کمیسیون 
رای آورد؛ البتــه این موضوع نهایی نیســت، این کار باید 
با رعایت اصل ۱۱۰ قانون اساســی درخصوص  اختیارات 
رهبری معظم انقلاب و رعایت پیشنهاد نیروهای کل مسلح 
انجام شود و شــاید یک رای گیری مجدد دراین خصوص 

شاهد باشیم.

بنای مربوط به دستگاه قضا در بستر رود چالوس تخریب شد

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱ خبر داد

مخالفت کمیسیون تلفیق با خرید خدمت سربازی برای مشمولین داخل کشور

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:
تاثیر و اهمیت تزریق واکسن کرونا 

و دریافت دوز سوم تبیین شود
رئیــس جمهور تلاش و فداکاری های انجام شــده در مقابله بــا بیماری کرونا 
و کاهــش قابــل توجه شــمار مبتلایان و فوتی های ناشــی از ویــروس کرونا را 
اقدامی ارزشــمند توصیف کرد و بر ضرورت حفظ، صیانت و بهبود هر چه بیشــتر 

وضعیت بهداشتی موجود تاکید کرد.
به گزارش ایسنا ســید ابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا با قدردانی از کادر بهداشت و درمان، دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور 
و همه دست اندکاران مقابله با ویروس کرونا، اظهار داشت: امروز به خاطر تلاش ها 
و فداکاری های خالصانه و خســتگی ناپذیر همه دستگاه های مسئول و همراهی و 
همکاری مردم، از شرایط نسبتا مناسبی نسبت به سایر کشورها برخوردار هستیم 
و برای کنترل کامل این بیماری لازم اســت همچنان شــیوه نامه های بهداشتی با 

دقت مراعات شود.
رئیس جمهور با اشــاره به تاثیر واکســن در کنترل شیوع بیماری کرونا گفت: 
لازم اســت رســانه های جمعی و چهره ها و شــخصیت های علمی اهمیت و تاثیر 
واکسن کرونا را برای آن دسته از مردم که هنوز شبهه و تردید دارند، تبیین کرده 
و اقناع نمایند و اهمیت دریافت دوز سوم واکسن کرونا در صیانت از جان مردم را 

نیز برای افکار عمومی تبیین کنند.
رئیسی همچنین از مسئولین دســتگاه های مختلف خواست تا موضوع رعایت 
و نظــارت بر اجرای اصول بهداشــتی و تردد مســافر از تمامی مرزها را با جدیت 

کنترل کنند.
رئیسی همچنین با اشــاره به گزارش ارائه شده در خصوص وضعیت نامناسب 
حمــل و نقل عمومی بــه ویژه مترو بر تداوم کنترل های دقیــق و توجه به رعایت 

فاصله گذاری اجتماعی تاکید کرد.

سن بازنشستگی افزایش پیدا نمی کند
یک عضو کمیسیون تلفیق لایحه ۱4۰۱ گفت که این کمیسیون با بند د تبصره 

2۰ لایحه بودجه ۱4۰۱ درباره افزایش سن بازنشستگی مخالفت کرد.
محمدرضا میرتاج الدینی در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: کمیســیون تلفیق 
تبصره 2۰ لایحه بودجه مربوط به منابع انسانی دولت را بررسی کرد. در بند د این 
تبصره آمده بود که ســنوات خدمت مورد قبول برای بازنشستگی دو سال افزایش 

پیدا کند که کمیسیون با این موضوع مخالفت کرد.
وی افزود: بند د تبصره 2۰ لایحه بودجه مربوط به افزایش خدمت به 32 سال 
بود که با مخالفت کمیســیون تلفیق روبرو شد. نهایی شدن این موضوع منوط به 

تصویب در صحن علنی و تأیید در شورای نگهبان است.

سه دوره است که گزارش ارزیابی 
کیفیت خودروی ایرانی به مجلس نیامده است

ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت که در سه دوره گذشته 
مجلس شورای اسلامی تاکنون مسئولان ذی ربط گزارشی مبنی بر ارزیابی کیفیت 

خودروی ایرانی به مجلس ارائه نکرده اند تا در صحن علنی قرائت شود.
روح الله عباســپور در گفت وگو با ایســنا در مورد باز نشدن ایربگ خودروهای 
ایرانی در تصادف زنجیره ای بهبهان – رامهرمز اظهار کرد: متأســفانه دو مشــکل 
اساســی در خودروسازی وجود دارد؛ یکی کیفیت خودرو و دیگری قیمت خودرو. 
کیفیت خودرو شــرایط مناسبی ندارد و سه دوره است که نماینده مجلس و عضو 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس هستم و تاکنون گزارشی از کیفیت خودروی 

ایرانی به دست ما نرسیده تا در صحن علنی مجلس قرائت شود.
این عضو مجمع نمایندگان اســتان قزوین با بیان اینکه در ســال ۱386 قانون 
۱۱ مــاده ای حمایت از مصرف کنندگان تولید خودرو تصویب شــد، گفت: وزارت 
صنعت، معدن و تجارت مکلف است که نسبت به کیفیت خودروی ایرانی، مصرف 
سوخت، آلایندگی و رقابت پذیری اقداماتی انجام دهد تا خودروساز ترغیب شود. 
در همین قانون این بند وجود دارد که مسئولان ذی ربط باید هر 6 ماه یک بار به 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس گزارش دهند که برای حمایت از مصرف کننده 

و کیفیت خودرو چه اقداماتی انجام داده اند؟
سخنگوی کمیســیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: در سال ۱38۹ قانون 
دیگری تصویب و به وزارت صمت ابلاغ شــد، این قانون خواستار اقدامات اساسی 
برای کیفیت خودروی ایرانی می شــد. وزارت صنعت، معدن و تجارت نســبت به 
کیفیت، رقابت پذیری و اعمال استاندارهای ۵۵ گانه در آن سال، مکلف است ولی 

متأسفانه در همه تکلیف ها نقصان های زیادی دیده می شود.
وی با بیان اینکه در حوزه قیمت خودرو هم مشــکلات متعددی داریم، گفت: 
قیمت خودرو نســبت به چیزی که تحویل می دهند، بالا اســت. شــورای رقابت 
باید قانونــا قیمت گذاری کند اما وزارت صنعت، معــدن و تجارت به این موضوع 
ورود کرده اســت و در قالب ستاد تنظیم بازار قیمت گذاری می کند که این خلاف 

مقررات است.
ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: خودروسازان و مصرف 
کنندگان، هر دو از این وضعیت ناراحت هســتند، خودروسازان مدعی هستند که 
حــدود 8۰ هزار میلیارد تومان بدهی دارند. ۱۵۰ هــزار میلیارد بدهی به مردم و 
بانک ها دارند. خودروســازان مدعی اند که هر خــودرو را تا 3۰ میلیون تومان زیر 
قیمت می فروشــد و متضرر می شوند، ناراحتی مصرف کنندگان یا همان مردم هم 

که در مقال نمی گنجد.
عباســپور در خصوص تجربه شــخصی اش از خرید یک خودروی نو از شرکت 
ایــران خودرو گفــت: بنده چندی پیش یک خودرو صفر از بــازار آزاد خریدم، به 
تعمیرگاه رفتیم و بعد از دو هفته به بنده اعلام شد که ۱4 نقص فنی داشته است. 
پس از تعمیرات اساســی متوجه شــدم که مجددا ترمزهای آن اشکال پیدا کرده 

است. مردم گرفتارند و از این مضوع خسته شدند.
ســخنگوی کمیســیون صنایع و معادن مجلس در پایــان در خصوص امکان 
پیگیری قضایی باز نشــدن ایربگ خودروهای ایرانی در تصادف بهبهان گفت: اگر 
سانحه دیدگان یا داغدیدگان سانحه بهبهان شکایت کنند، دستگاه قضایی پیگیری 
خواهد کرد. اگر کیفیت خودرو عامل قتل عزیزان ما باشد، عواقب قضایی در انتظار 
خودروسازان یا هر دستگاه مسئول خواهد بود، باید پاسخگو باشند و هزینه بدهند.

آخرین وضعیت پرونده رامک خودرو 
رئیــس کل محاکــم تهران آخرین وضعیــت پرونده شــرکت رامک خودرو و 

پرداخت مطالبات شکات این پرونده را تشریح کرد.
به گزارش قوه قضائیه، یحیی جعفری با اشاره به آخرین وضعیت پرونده رامک 

خودرو گفت: این پرونده در مجمتع شهید مفتح مطرح است.
رئیس کل محاکم تهران ادامه داد: مشــکل این پرونده شناسایی اموال شرکت 
بــود، طبق اعلام فرد محکوم، رامک خودرو یک شــرکت زیر مجموعه به نام نورا 
موتور را هم در ساوه تاسیس کرده است، اما در این میان به لحاظ حقوقی از حیث 

پرداخت و شناسایی اموال با مشکل مواجه شدیم.
وی تصریح کرد: یک ملک از رامک خودرو توقیف شده و در مرحله مزایده و نزد 
بانک اســت و امیدواریم با هماهنگی بانک، ملک را به فروش برسانیم و پاسخگوی 

مطالبات ذی نفعان باشیم.
بر اســاس این گزارش رامک خودرو از جمله پرونده های کثیر الشاکی با بیش 
از 7 هزار مالباخته اســت که با وعده تحویل خودرو از خریداران وجه نقد دریافت 

کرده بود، اما خودرویی را تحویل نداده است.

شناسایی سرشبکه های قاچاق سوخت در میناب
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان میناب گفت: در راستای تدابیر رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان و به منظور حفظ سلامت و جان مردم و امنیت جاده 
ها و جلوگیری از تاراج ســرمایه های ملی قرارگاه عملیاتی پیشــگیری و مقابله با 
قاچاق ســوخت در این شهرستان تشکیل و با قاچاقچیان سوخت به صورت جدی 

و همه جانبه برخورد می شود.
 ابراهیم طاهری در تشــریح این خبر در جمع خبرنگاران، افزود: پدیده قاچاق 
ســوخت نه تنها مشکل معیشــت مردم را حل نمی کند بلکه باعث سوختن جان 
مردم و ســرمایه های ملی کشور می شــود. طاهری عنوان کرد: با اشراف اطلاعاتی 
سرباندها و سرشــبکه های قاچاق سوخت در این شهرســتان شناسایی و پرونده 
تشکیل شــده و در حال رسیدگی اســت و این متهمین علاوه بر قاچاق سازمان 
یافته ســوخت به اتهام پولشــویی و اخلال در نظام اقتصــادی هم تحت تعقیب 
خواهند بود. ابراهیم طاهری اظهار کرد: در این راســتا کلیه خودروها و شناورهای  
ســبک و سنگین که در امر قاچاق ســوخت فعالیت دارند، توقیف و به نفع دولت 
ضبط و مصادره خواهد شــد. دادستان میناب با اشــاره به اینکه بخشی از شبکه 
قاچاق سوخت از طریق فضای مجازی مدیریت می شود گفت: کلیه گروه های فعال 
مجازی در حوزه قاچاق ســوخت شناسایی و تشــکیل پرونده شده و مدیران این 
گروه ها به اتهام سرکردگی گروه های مجرمانه قاچاق سوخت و اعضای آن  به اتهام 

مشارکت در امر قاچاق سوخت سازمان یافته تحت تعقیب هستند.
وی خاطرنشــان کرد: کلیه منازل مســکونی دارای مخزن و دپوی ســوخت و 
فروشگاه های غیرمجاز  فروش مشک و ادوات حمل سوخت قاچاق همکاری دارند 
مالکین آن به اتهام مشــارکت در این موضوع تحــت تعقیب قضایی قرار خواهند 

گرفت.

اخبار کوتاه


